



Lieutenant Governor's  
Medal of Distinction  
in Public Administration

Médaille de distinction  
en administration publique  
du lieutenant-gouverneur

## Lieutenant Governor's Medal of Distinction in Public Administration

2021 Medal Recipient - Marian Jacko

Recognizing Dedication to Indigenous Communities and Public  
Service



Marian Jacko

The Honourable Elizabeth Dowdeswell, Lieutenant Governor of Ontario, and the National Capital, Southwestern Ontario and Toronto Regional Groups of the Institute of Public Administration of Canada (IPAC) are pleased to announce that the 2021 Lieutenant Governor's Medal of Distinction in Public Administration, Ontario's highest honour for public service, has been awarded to Marian Jacko.

Marian is the Acting Assistant Deputy Attorney General of the Indigenous Justice Division of the Ontario Ministry of the Attorney General. She previously served as Acting Assistant Deputy Attorney General of the Victims and Vulnerable Persons Division in the Ministry of the Attorney General, as well as the Children's Lawyer for Ontario, becoming the first Indigenous person appointed to that role. Marian has also acted as legal counsel in the Motherisk Commission and for the Ontario Ministry of Attorney General.

As a lawyer trained in both Anishinaabe and Canadian law, Marian endeavours to amplify the voices of historically marginalized communities and vulnerable people in Ontario. Marian's vision and distinctive leadership style, rooted in the Seven Grandfather Teachings of the Anishinaabe and informed by the Teachings of the Medicine Wheel, has shaped the work of the Ministry of the Attorney General for over 20 years. She has spearheaded many anti-racism initiatives within the Ministry of the Attorney General, including the introduction of mandatory Indigenous cultural competency, anti racism and anti-colonialism education for all staff during her time as Ontario Children's Lawyer. In recognition of her outstanding career achievements & exemplary leadership, Marian was awarded the Indspire Award for Law & Justice in 2020 and the Law Society of Ontario's Laura Legge Award.

Marian demonstrates a strong commitment to community service, serving as President of the Little Native Hockey League and as President of the Board of Directors of Anishnawbe Health of Toronto, in addition to coaching several youth hockey teams.

The Lieutenant Governor's Medal of Distinction was presented to Marian Jacko by the Lieutenant Governor at a ceremony in Toronto on October 19, 2022. Since 1990, the Lieutenant Governor of Ontario has partnered with the National Capital Region, Southwestern Ontario and Toronto Regional Groups of the Institute of Public Administration of Canada to recognize excellence in public service in Ontario by awarding the Lieutenant Governor's Medal of Distinction in Public Administration.

Contact: Spencer Sandor, Member of the Board of Directors, IPAC Toronto Regional Group at [ipactrg@ipac.ca](mailto:ipactrg@ipac.ca) for more information.



Lieutenant Governor's  
Medal of Distinction  
in Public Administration

Médaille de distinction  
en administration publique  
du lieutenant-gouverneur

## Médaille de distinction en administration publique du lieutenant-gouverneur

Récipiendaire de la Médaille de 2021 – Marian Jacko

En reconnaissance de son dévouement aux collectivités  
autochtones et à l'administration publique



Marian Jacko

L'honorable Elizabeth Dowdeswell, lieutenant-gouverneure de l'Ontario, et les groupes régionaux de la Région de la capitale nationale, du Sud-ouest et de Toronto de l'Institut d'administration publique du Canada (IAPC) ont le plaisir d'annoncer que la Médaille de distinction en administration publique du lieutenant-gouverneur de 2021, la plus haute reconnaissance pour la fonction publique en Ontario, a été décernée à Marian Jacko.

Marian est la sous-procureure générale adjointe par intérim de la division de la justice pour les Autochtones au ministère du procureur général de l'Ontario. Elle a été la sous-procureure générale adjointe par intérim de la division des services aux victimes et aux personnes vulnérables au ministère du procureur général de l'Ontario, ainsi que l'avocate des enfants pour l'Ontario, devenant ainsi la première personne autochtone à être nommée à ce poste. Elle a

aussi agi comme conseillère juridique de la Commission Motherisk et du ministère du procureur général de l'Ontario.

Étant avocate formée en droit canadien et droit anishinaabe, Marian s'efforce à amplifier la voix des collectivités historiquement marginalisées et des peuples vulnérables en Ontario. La vision de Marian et son style de leadership distinctif, ancrés dans les enseignements des sept grands-pères des peuples Anishinaabe et informés par les enseignements de la roue médicinale, ont façonné le travail du ministère du procureur général de l'Ontario depuis plus de 20 ans. Elle a dirigé plusieurs initiatives de lutte contre le racisme au sein du ministère du procureur général de l'Ontario, y compris la mise en place des formations de compétence culturelle sur les autochtones et des formations sur l'antiracisme et l'anti-colonialisme destinées à tous les employés du Bureau de l'avocat des enfants. En reconnaissance de ses réalisations professionnelles exceptionnelles et son leadership exemplaire, Marian a été décernée le prix Inspire pour le droit et la justice en 2020 et le prix Laura Legge du Barreau de l'Ontario.

Marian démontre un engagement ferme au service communautaire en agissant comme présidente de la *Little Native Hockey League* et présidente du conseil d'administration d'*Anishnawbe Health Toronto*, et en étant l'entraîneur de plusieurs équipes de hockey de jeunes.

La médaille de distinction du lieutenant-gouverneur a été remise à Marian par la lieutenant-gouverneure lors d'une cérémonie qui a eu lieu le 19 octobre, 2022 à Toronto. Depuis 1990, le lieutenant-gouverneur de l'Ontario se joint aux groupes régionaux de la région de la capitale nationale, du sud-ouest et de Toronto de l'Institut d'administration publique du Canada pour encourager et reconnaître l'excellence dans la fonction publique en Ontario en présentant la Médaille de distinction en administration publique du lieutenant-gouverneur.

Contact: Spencer Sandor, membre du conseil d'administration du groupe régional de Toronto de l'IAPC au courriel [ipactrg@ipac.ca](mailto:ipactrg@ipac.ca) pour de plus amples renseignements.